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                       M U N I CI PI UL  R OM A N  
                 Piaţa Roman-Vodă nr. 1             www.primariaroman.ro 

                    Tel. 0233.741.651, 0233.741.119, 0233.740.165, 0233.744.650 

                   Fax. 0233.741.604,        E-mail: primaria@primariaroman.ro 

 
 

Emitent: Secretarul general al municipiului Roman 

    Nr. 40349 din 30.05.2024 

 

  

 

PROCES – VERBAL 
Încheiat la şedinţa ordinară a Consiliului Local Roman 

din 30.05.2024; 

 

 

         Şedinţa a fost convocată prin Dispoziţia Primarului nr. 422 din 24.05.2024. 
         Şedinţa se desfăşoară la sediul Municipiului Roman, în sala „Unirii”, Piața 

Roman Vodă, nr. 1, începând cu ora 1500. 

La apelul nominal efectuat de către Secretarul general al municipiului 

Roman se constată şi se înregistrează prezenţa a 19 consilieri din care 18 

prezenți fizic și 1 consilier on-line. Lipsesc motivat dnii consilieri A.C. 

Gherghel și B. Roman. 

La şedinţă participă şi reprezentanţii mass-mediei locale. 

Dl secretar general Gheorghe Carnariu îl informează pe domnul 

președinte Alin Buzdugan cu privire la cvorumul și la majoritatea necesară 

pentru adoptarea fiecărei hotărâri. Astfel, pentru:  

 

- punctul 2 – majoritate  absolută      

- punctul 3 – majoritate  absolută     

- punctul 4 – majoritate  absolută       

- punctul 5 – majoritate  absolută       

- punctul 6 – majoritate  absolută       

- punctul 7 – majoritate  absolută      

- punctul 8 – majoritate  simplă          

- punctul 9 – majoritate   absolută       

- punctul 10 – majoritate absolută     

- punctul 11 – majoritate absolută     

- punctul 12 – majoritate absolută     

- punctul 13 – majoritate   absolută 

- punctul 14 – majoritate   absolută 

- punctul 15 – majoritate   absolută 

- punctul 16 – majoritate   absolută 

- punctul 17 – majoritate   absolută 

- punctul 18 – majoritate   absolută 
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- punctul 19 – majoritate   absolută    

- punctul 20 – majoritate   absolută    

- punctul 21 – majoritate absolută 

 

    Dl secretar general Gheorghe Carnariu reaminteşte membrilor Consiliului 

Local prevederile articolului 228 din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul 

Administrativ.  

 

   Se supune spre aprobare ordinea de zi aceasta fiind aprobată cu  19 voturi 

”pentru” – unanimitate, după cum urmează: 

 

  1. Proces – verbal încheiat la şedinţa ordinară a Consiliului Local 

Roman din 25.04.2024 

 2. Proces – verbal încheiat la şedinţa de îndată a Consiliului Local 

Roman din 15.05.2024 

 3. Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării unui contract de 

vânzare-cumpărare – iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului 

Roman – C1 și C5; 

 4. Proiect de hotărâre privind actualizarea inventarului bunurilor 

imobile aparținând domeniului privat al municipiului Roman – iniţiator 

Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C1 și C5; 

 5. Proiect de hotărâre privind aprobarea solicitării de constituire a 

unui drept de folosință gratuită, în favoarea Municipiului Roman, asupra 

unui teren aflat în proprietatea U.A.T. Cordun - iniţiator Leonard Achiriloaei 

- Primarul Municipiului Roman – C1 și C5; 

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea trecerii unui imobil din 

domeniul public în domeniul privat al municipiului Roman - iniţiator 

Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C1 și C5; 

7. Proiect de hotărâre privind modificarea H.C.L. nr. 287/12.12.2023 

privind aprobarea  indicatorilor tehnico-economici pentru următoarele 

obiective de investiţii: „Înlocuire rețea apă strada Mihai Eminescu”, 

„Reabilitare stația de pompare ape uzate nr.1, sens giratoriu Favorit ”, 

„Reabilitare stația de pompare ape uzate nr.3, strada Petru Rareș” și 

„Reabilitare stația de pompare ape uzate nr.4, Ștrand municipal ”  – 

iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C2 și C5; 

8. Proiect de hotărâre privind aprobarea constituirii Comisiei 

Comunitare Consultative la nivelul Municipiului Roman – iniţiator Leonard 

Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C2, C3 și C5; 

9. Proiect de hotărâre privind aprobarea cererilor şi repartizarea 

terenurilor atribuite în baza Legii nr. 15/2003 privind sprijinul acordat 

tinerilor pentru construirea unei locuinţe proprietate personală – iniţiator 

Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C1 și C5; 

10. Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului Urbanistic de 

Detaliu – ''Construire spațiu cu funcțiuni mixte (spațiu comercial și locuințe 

colective), împrejmuire teren și racorduri la utilități '' – iniţiator Leonard 

Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C1și C5;  
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11. Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului Urbanistic Zonal – 

''Construire locuințe colective, amenajare acces și incintă, împrejmuire 

teren, branșamente la utilități'' – iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul 

Municipiului Roman – C1și C5; 

12. Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului Urbanistic Zonal – 

''Construire locuință urbană tip duplex parter și împrejmuire teren'' – 

iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C1și C5;  

13. Proiect de hotărâre privind instituirea dreptului de uz și servitute în 

favoarea S.C. DELGAZ GRID S.A. asupra unor terenuri proprietate 

publică a Municipiului Roman - iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul 

Municipiului Roman – C1și C5; 

14. Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului Urbanistic Zonal – 

''Construire clădire cu funcțiuni mixte''- iniţiator Leonard Achiriloaei - 

Primarul Municipiului Roman – C1și C5; 

15. Proiect de hotărâre privind aprobarea concesionării directe a unor 

terenuri - iniţiator Leonard Achiriloaei - Primarul Municipiului Roman – C1și 

C5; 

16. Informare privind Rapoartele de follow-up nr. 36566 din 

13.05.2024 a Directiei de Asistenta Sociala Roman si nr. 36888 din 

14.05.2024 a Spitalului Municipal de Urgenta Roman,  transmise de 

Camera de Conturi Neamț; 

17. Întrebări și interpelări adresate primarului și/sau viceprimarului. 

18. Proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării bugetului local 

consolidat pe anul 2024- iniţiator Primarul municipiului Roman – dnul Leonard  

Achiriloaei – C2 și C5; 
19. Proiect de hotărâre privind utilizarea integrală a excedentului 

bugetului local al anului 2023 pentru finanțarea cheltuielilor secțiunii de 

dezvoltare a bugetului local pe anul 2024-iniţiator Primarul municipiului 

Roman – dnul Leonard  Achiriloaei – C2 și C5; 
20. Proiect de hotărâre privind modificarea și completarea H.C.L. nr. 

128 din 26.06.2020 privind aprobarea contractării unei/unor finanțări 

rambursabile externe/interne în baza garanțiilor proprii, în valoare de până 

la 8.500.000 euro, sau echivalentul în lei cu modificările și completările 

ulterioare (H.C.L. nr. 77/2022, H.C.L. nr. 291/2022, H.C.L. nr. 157/2023, 

H.C.L. nr. 288/2023 și HCL nr.45/2024) -iniţiator Primarul municipiului 

Roman – dnul Leonard  Achiriloaei – C2 și C5; 

21. Proiect de hotărâre privind aprobarea proiectului, a cheltuielilor 

legate de proiect și a indicatorilor tehnico-economici pentru proiectul 

„Amenajarea de coridoare cicliste și dezvoltarea infrastructurii velo în 

municipiul Roman” -iniţiator Primarul municipiului Roman – dnul Leonard  

Achiriloaei – C2 și C5. 

 

La punctul 1) de pe ordinea de zi – Proces – verbal încheiat la şedinţa 

ordinară a Consiliului Local Roman din 25.04.2024; 

Urmare a supunerii la vot, procesul – verbal a fost aprobat în 

unanimitate de voturi –   19  voturi. 

 

https://primariaroman.ro/consiliu_local/hcl-nr-293-din-18-12-2023/
https://primariaroman.ro/consiliu_local/hcl-nr-293-din-18-12-2023/
https://primariaroman.ro/consiliu_local/hcl-nr-293-din-18-12-2023/
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          La punctul 2)  de pe ordinea de zi – Proces – verbal încheiat la şedinţa 

de îndată a Consiliului Local Roman din 15.05.2024; 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  19  voturi. 

 

          La punctul 3) de pe ordinea de zi –  Proiect de hotărâre privind 

aprobarea rectificării unui contract de vânzare-cumpărare 

          Avizul comisiei pentru urbanism și administrarea teritoriului a fost 

favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  19  voturi. 

 

         La punctul 4) de pe ordinea de zi –  Proiect de hotărâre privind 

actualizarea inventarului bunurilor imobile aparținând domeniului privat 

al municipiului Roman 

          Avizul comisiei pentru urbanism și administrarea teritoriului a fost 

favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre cu amendament  a fost 

adoptat în unanimitate de voturi -  19  voturi. 

 

          La punctul 5) de pe ordinea de zi –  Proiect de hotărâre privind 

aprobarea solicitării de constituire a unui drept de folosință gratuită, în 

favoarea Municipiului Roman, asupra unui teren aflat în proprietatea 

U.A.T. Cordun 

          Avizul comisiei pentru urbanism și administrarea teritoriului a fost 

favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre cu amendament  a fost 

adoptat în unanimitate de voturi -  19  voturi. 

 

          La punctul 6) de pe ordinea de zi –  Proiect de hotărâre privind 

aprobarea trecerii unui imobil din domeniul public în domeniul privat al 

municipiului Roman 

          Avizul comisiei pentru urbanism și administrarea teritoriului a fost 

favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  19  voturi. 

 

        La punctul 7) de pe ordinea de zi –  Proiect de hotărâre privind 

modificarea H.C.L. nr. 287/12.12.2023 privind aprobarea  indicatorilor 

tehnico-economici pentru următoarele obiective de investiţii: „Înlocuire 

rețea apă strada Mihai Eminescu”, „Reabilitare stația de pompare ape 

uzate nr.1, sens giratoriu Favorit ”, „Reabilitare stația de pompare ape 
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uzate nr.3, strada Petru Rareș” și „Reabilitare stația de pompare ape uzate 

nr.4, Ștrand municipal ” 

          Avizul comisiei pentru  buget, finanțe a fost favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  19  voturi. 

 

          La punctul 8) de pe ordinea de zi –   Proiect de hotărâre privind 

aprobarea constituirii Comisiei Comunitare Consultative la nivelul 

Municipiului Roman 

          Avizul comisiei pentru  buget, finanțe a fost favorabil. 

Avizul comisiei pentru administrație publică locală, sport și turism a fost 

favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 

Dna președinte de ședință Elena Chelmuș roagă reprezentanții partidelor 

să facă propuneri pentru consilieri în comisie. 

Dna consilier local Ioana Roxana Iorga menționează: “Partidul Național 

Liberal îl propune pe dl George-Alexandru Bălan.” 

Dna consilier local Iulia Havrici Tomșa afirmă: “Grupul PSD nu are 

propuneri.” 

          Se procedează la votare cu buletine de vot, potrivit art. 139, alin. 6 -10 din 

O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ. 

          Urmare a numărării buletinelor de vot de către Comisia de numărare a 

voturilor s-a constatat că pentru:  

- dl consilier local George Alexandru Bălan - 15 voturi pentru, 2 voturi 

împotrivă și o abținere - 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat proiectul de 

hotărâre 15 voturi pentru , unul împotrivă și două abțineri. 

 

          La punctul 9) de pe ordinea de zi –  Proiect de hotărâre privind 

aprobarea cererilor şi repartizarea terenurilor atribuite în baza Legii nr. 

15/2003 privind sprijinul acordat tinerilor pentru construirea unei locuinţe 

proprietate personală 

           Avizul comisiei pentru urbanism și administrarea teritoriului a fost 

favorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  19  voturi. 

 

           La punctul 10) de pe ordinea de zi – Proiect de hotărâre privind 

aprobarea Planului Urbanistic de Detaliu – ''Construire spațiu cu funcțiuni 

mixte (spațiu comercial și locuințe colective), împrejmuire teren și 

racorduri la utilități '' 

          Avizul comisiei pentru urbanism și administrarea teritoriului a fost 

nefavorabil.  

Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 

Dl Ștefan Grațian Iacob nu participă la vot. 
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Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat cu  16  

voturi pentru și 2 abțineri (R.C. Samson și A. Buzdugan). 

 

           La punctul 11) de pe ordinea de zi –  Proiect de hotărâre privind 

aprobarea Planului Urbanistic Zonal – ''Construire locuințe colective, 

amenajare acces și incintă, împrejmuire teren, branșamente la utilități'' 

          Avizul comisiei pentru urbanism și administrarea teritoriului a fost 

favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  19  voturi.    

 

         La punctul 12) de pe ordinea de zi –  Proiect de hotărâre privind 

aprobarea Planului Urbanistic Zonal – ''Construire locuință urbană tip 

duplex parter și împrejmuire teren'' 

          Avizul comisiei pentru urbanism și administrarea teritoriului a fost 

nefavorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat cu  16 

voturi și 3 abțineri (G.D. Barcă, A. Buzdugan și R.C. Samson).    

 

          La punctul 13) de pe ordinea de zi –  Proiect de hotărâre privind 

instituirea dreptului de uz și servitute în favoarea S.C. DELGAZ GRID 

S.A. asupra unor terenuri proprietate publică a Municipiului Roman 

          Avizul comisiei pentru urbanism și administrarea teritoriului a fost 

favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  19  voturi.    

 

           La punctul 14) de pe ordinea de zi –  Proiect de hotărâre privind 

aprobarea Planului Urbanistic Zonal – ''Construire clădire cu funcțiuni 

mixte'' 

          Avizul comisiei pentru urbanism și administrarea teritoriului a fost 

favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost nefavorabil. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat cu 18       

voturi pentru și o abținere (A.A. Tănase). 

 

 La punctul 15) de pe ordinea de zi –  Proiect de hotărâre privind 

aprobarea concesionării directe a unor terenuri 

          Avizul comisiei pentru urbanism și administrarea teritoriului a fost 

favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  19  voturi. 

 

https://primariaroman.ro/consiliu_local/hcl-nr-293-din-18-12-2023/
https://primariaroman.ro/consiliu_local/hcl-nr-293-din-18-12-2023/
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     La punctul 16) de pe ordinea de zi –  Informare privind Rapoartele de 

follow-up nr. 36566 din 13.05.2024 a Directiei de Asistenta Sociala 

Roman si nr. 36888 din 14.05.2024 a Spitalului Municipal de Urgenta 

Roman,  transmise de Camera de Conturi Neamț; 

 

 La punctul 18) de pe ordinea de zi –  Proiect de hotărâre privind 

aprobarea rectificării bugetului local consolidat pe anul 2024 

          Avizul comisiei pentru buget-finanțe a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Dna președinte de ședință Elena Chelmuș menționează că există un 

amendament și îi dă citire: „Se modifică anexa nr 1 în sensul diminuării fondului 

de rezervă cu suma de douăzeci de mii RON, sumă ce se va constitui ca avans 

pentru achiziția unui utilaj de înlocuire rețele de transport și distribuție apă, 

spărgător de țevi cu prăjini - inițiator consilier Buzdugan Alin”. 

Dl consilier local Alin Buzdugan dorește să explice despre ce este vorba: 

“În contextul actual suntem responsabili de înlocuirea țevilor ieșite din uz din 

rețeaua de distribuție a orașului. Indiferent de cine va fi operatorul de apă, în 

momentul de față sunt niște discuții privind contestarea hotărârilor de Consiliu 

Local și de asta se mai tergiversează acordarea contractului de delegare către 

APAVITAL, dar chiar și în cadrul discuțiilor cu APAVITAL este 

responsabilitatea noastră să înlocuim rețelele vechi. Prin achiziția acestui utilaj 

se poate face înlocuirea rețelelor vechi de apă pe traseele existente, fără a mai 

sparge covorul asfaltic de deasupra și fără a veni cu o altă proiectare și alte 

costuri suplimentare. Prin această achiziție s-ar deduce costurile înlocuirii rețelei 

de apă cu 70%. Din acest motiv vă cer sprijinul în a aproba constituirea unui 

avans pentru achiziția acestui utilaj. Achiziția utilajului se face într-o perioadă 

de șapte, opt luni de la plata acestui avans, urmând să discutăm ulterior partea de 

angajare a echipelor care să opereze această mașină. Mulțumesc!” 

Dl consilier local Ionuț Corbu are două nelămuriri legate de propunerea 

dlui consilier local Alin Buzdugan: “Ați spus să achiziționăm un utilaj pentru a 

nu mai fi nevoie de proiectare. Vă gândiți să facem fără a respecta legislația 

lucrării pentru că avem utilajul? Și doi la mână, impactul bugetar al personalului 

care va fi angajat îl cunoaștem? Adică ne puteți da detalii, câți oameni?” 

Dl consilier local Alin Buzdugan răspunde: “Este vorba de același traseu 

al țevilor pe care îl vom păstra. Se va trage o țeavă de aceeași dimensiune prin 

traseul vechi. Se va sparge traseul și va fi înlocuită cu o țeavă de aceeași 

dimensiune, pe același traseu. În momentul de față, în condițiile în care se face o 

reparație la rețeaua de apă nu mai este proiectare. Dacă  putem asimila activității 

de reparație, cum face orice operator de apă, nu mai este nevoie de partea de 

proiectare. Dacă vă uitați la un deviz făcut de exemplu pe Smirodava, veți vedea 

că partea de înlocuire rețele reprezintă undeva la 20-30% din cost total proiect, 

restul fiind manipulări, proiectare, diriginții de șantier, o rezervă între 15 și 20%, 

legal, pe care trebuie să o constituim, deci niște costuri foarte mari.” 

Dl consilier local Ionuț Corbu intervine: ”Și dacă avem utilajul nu le mai 

avem.” 

Dl consilier local Alin Buzudugan menționează: ”Avem o parte dintre ele, 

dar nu ne ridicăm la costurile pe care le avem în acest moment.” 
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Dl consilier local Alin Buzdugan menționează: ”Putem să delegăm 

servicii de întreținere spații verzi. Putem să ne asumăm și noi partea de reparații 

rețele edilitare. Nu este invenția mea sau a celor cu utilajul, este o soluție care 

este deja aplicată în momentul de față în mai multe orașe din țară. Ca și impact 

bugetar reprezintă o parte de 4 oameni care într-adevăr va fi o echipă asimilată 

ori Locato ori altei direcții care vrem să o înființăm, care într-adevăr va 

presupune niște costuri.” 

Dl consilier local Ionuț Corbu adaugă: ”Deci unde vreți să introducem 

utilajul, în bugetul lui Locato, în bugetul primăriei?” 

Dl consilier local Alin Buzdugan afirmă: ”Deocamdată din momentul de 

față eu solicit acordarea unei sume ca avans. Unde va fi achiziționat ulterior 

utilajul, vom discuta.” 

Dl consilier local George Alexandru Bălan menționează: ”Dl Buzdugan  a 

pus punctul pe I. A îmbrăcat amendamentul foarte frumos. De fapt este vorba de 

un avans pentru un utilaj pe care la momentul ăsta Primăria Roman nu are cine 

să îl opereze, ca să spunem așa. Deci haideți să o luăm inginerește și să vedem 

cât costă utilajul, cât ne costă operatorii, cât ne costă să școlarizăm operatorii, 

facem un buget pe întreaga operațiune și abia după aia putem discuta. 

Mulțumesc!” 

Dl consilier local Alin Buzdugan adaugă: ”Este un răspuns la întrebarea 

domnului Bălan, întrebare foarte pertinentă. Costul utilajului este de cinci sute 

de mii de euro aproximativ. Achiziția se face prin SEAP, timpul mediu de 

aducere a acestui utilaj este de șapte luni de zile de la plata avansului. În cele 

șapte luni de zile cu sprijinul dumneavoastră și al direcțiilor putem să stabilim 

detaliile referitor la partea de angajare personal, personal care va fi școlarizat pe 

cheltuiala producătorului utilajului. Mulțumesc!”  

Dl consilier local Ghica Constantin întreabă: “Aveți cunoștință că 

operatorul de apă nu are așa ceva? Asta e una. Doi, ați făcut calculul eficienței 

pe o durată de zece ani, de exemplu? Poate închirierea unui utilaj ar fi mult mai 

bună.” 

Dl consilier local Alin Buzudugan răspunde: ”Responsabilitatea înlocuirii 

rețelelor vechi ne aparține nouă, cu un utilaj al nostru închiriat sau plătit 

serviciile către un terț.” 

Dl consilier local Ghica Constantin adaugă: “Nu m-ați înțeles! Reparația 

instalațiilor vechi aparține operatorului de apă.” 

Dl consilier local Alin Buzudugan afirmă :“Reparația, da, înlocuirea!” 

Dl consilier local Ghica Constantin adaugă: “Înlocuirea și reparația!” 

Dl consilier local Alin Buzudugan afirmă: “Nu, nu! Înlocuirea ne aparține 

nouă.” 

Dl consilier local George Alexandru Bălan intervine: ”Reparația se poate 

face și prin înlocuire.” 

Dl consilier local Ghica Constantin adaugă: “Haideți să lăsăm să ne spună 

operatorul că are nevoie de așa ceva sau poate, poate fi încă o data închiriat, 

dacă operatorul sau cine va face lucrarea e de acord cu operatorul de apă.” 

Dl consilier local Alin Buzdugan afirmă:“ Este exact aceeași discuție pe 

care am avut-o acum un an de zile cu sistemul de sonorizare pe care tot îl 

închiriem la nesfârșit.” 
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Dl primar Leonard Achiriloaei dorește să completeze: ”Operarea cu un 

astfel de utilaj înseamnă în primul rând să ai personal angajat. Oricum posturile 

sunt blocate. Pentru a opera cu un astfel de utilaj îți trebuie o licență de operare. 

Nu poate să opereze oricine, să execute. Numai operatori agreați de către 

companie pot interveni la lucrări, nu pot interveni oricum. De aceea, după 

părerea mea, este total inoportun, ca să nu mai spun că nu respectă criteriile 

procedurale pentru a se putea face o achiziție în sistemul public. Mulțumesc!” 

Urmare a supunerii la vot, amendamentul a fost  respins cu 7 voturi pentru 

(A. Buzdugan, D.G. Barcă, I. Ciocoiu, I. Havrici Tomșa, E. Pătrașcu, R.C. 

Curpăn și D.V. Moroșanu) și 12 abțineri. 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre în forma inițială a fost 

adoptat cu 12 voturi pentru și 7 abțineri(A. Buzdugan, D.G. Barcă, I. Ciocoiu, I. 

Havrici Tomșa, E. Pătrașcu, R.C. Curpăn și D.V. Moroșanu). 

 

 La punctul 19) de pe ordinea de zi –  Proiect de hotărâre privind 

utilizarea integrală a excedentului bugetului local al anului 2023 pentru 

finanțarea cheltuielilor secțiunii de dezvoltare a bugetului local pe anul 

2024 

          Avizul comisiei pentru buget-finanțe a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  19  voturi. 

 

 La punctul 20) de pe ordinea de zi –  Proiect de hotărâre privind 

modificarea și completarea H.C.L. nr. 128 din 26.06.2020 privind 

aprobarea contractării unei/unor finanțări rambursabile externe/interne în 

baza garanțiilor proprii, în valoare de până la 8.500.000 euro, sau 

echivalentul în lei cu modificările și completările ulterioare (H.C.L. nr. 

77/2022, H.C.L. nr. 291/2022, H.C.L. nr. 157/2023, H.C.L. nr. 288/2023 și 

HCL nr.45/2024) 

          Avizul comisiei pentru buget-finanțe a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  19  voturi. 

           

           La punctul 21) de pe ordinea de zi –  Proiect de hotărâre privind 

aprobarea proiectului, a cheltuielilor legate de proiect și a indicatorilor 

tehnico-economici pentru proiectul „Amenajarea de coridoare cicliste și 

dezvoltarea infrastructurii velo în municipiul Roman” 

          Avizul comisiei pentru buget-finanțe a fost favorabil. 

Avizul comisiei juridice a fost favorabil.  

Dl primar Leonard Achiriloaei dorește să spună câteva cuvinte: “Acest 

proiect vine să materializeze ideea pe care împreună am lansat-o și am încercat 

să o promovăm, de amenajare a acelei piste pe digul Moldova, dar în acest 

moment ea va face parte dintr-un proiect mai amplu, unit cu întregul coridor de 

piste care se va descărca în inelul ciclabil aprobat deja și deja unde au început 

lucrările. Așadar acesta urmează să intre în aprobare pe exercițiul următor la 



Page 10 of 10 

agențiile de dezvoltare Nord-Est, pe programul regional 2021-2027 și sper eu că 

astfel răspundem și celor care se întrebau dacă acest proiect are sursă de 

finanțare și dacă se va implementa. Așadar se implementează și va fi proiectul 

așa cum l-am asumat și anterior. Mulțumesc!” 

Urmare a supunerii la vot, proiectul de hotărâre a fost adoptat în 

unanimitate de voturi -  19  voturi. 

 

          La punctul 17) de pe ordinea de zi –  Întrebări și interpelări adresate 

primarului și/sau viceprimarului. 

          Dl consilier local Alin Buzdugan are o întrebare: “Pe strada Smirodava va 

exista pistă de biciclete?” 

          Dl primar Leonard Achiriloaei răspunde: “Nu! În proiectul acesta nu! 

Pista de biciclete nu va fi pe strada Smirodava.” 

           Dl consilier local Alin Buzdugan adaugă: ”Conform planului de 

mobilitate urbană pe care l-am aprobat în acest Consiliu era definită o pistă de 

biciclete. A fost o analiză făcută de către o echipă, care a spus că ar fi oportună 

crerea acestei piste de biciclete și pentru FIT CONSULTING am plătit câteva 

zeci de mii de euro ca să spună lucrul ăsta. De ce nu a fost oportună pista?” 

          Dl primar Leonard Achiriloaei răspunde: “Dacă vă uitați pe acea 

propunere făcută de către consultant sunt mult mai multe propuneri făcute 

pentru coridoare ciclabile, pentru inele ciclabile și sunt funcție de prioritate și de 

zona de finanțare, funcție de dezvoltarea urbană. Sunt și alte coridoare care vor 

uni prin C.A. Rosseti, prin Vasile Lupu, inelul ciclabil și celelalte culoare.” 

          Dl consilier local Alin Buzdugan adaugă: ”Avem un proiect, de fapt e un 

proiect depus undeva prin martie privind restricționarea circulației auto prin 

centru. Aveți cumva idee unde s-a blocat acest proiect? Sunt două luni și ceva de 

când nu se întâmplă nimic pe el.” 

          Dl primar Leonard Achiriloaei răspunde: “Ne vom interesa. Nu știu acum 

să vă dau un răspuns.” 

          Dl consilier local Alin Buzdugan adaugă: ”Am înțeles că a apărut în 

spațiul public o propunere din partea unui alt partid de restricționare.” 

          Dl primar Leonard Achiriloaei răspunde: “Nu știu, nu am cunoștință de 

așa ceva.” 

  

          Nemaifiind alte intervenții dna președinte Elena Chelmuș declară închise 

lucrările ședinței. 

 

PREŞEDINTE DE  ȘEDINȚĂ                   CONTRASEMNEAZĂ                                        

      Consilier,       Secretarul general al municipiului Roman     

        Elena CHELMUȘ                                Gheorghe CARNARIU                                                                                                                                                                                 


